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17.03.2024

Forslag til dagsorden til møde i Grønt udvalg
Torsdag den 14. marts kl. 13.00 – 15.00 – 1 sal - Servicecenteret

Afbud fra: Ann Birgitte, Helle Boesen, Lone Schmidt
Fraværende uden afbud: Lotte Mikkelsen

Pkt. Dagsordenspunkt Referat:
1) Valg af referent Anje Holmstad

2) Beplantning langs ringvejen Indledningsvis orienterer Marianne B. om at der mangler 4-5 
mand i det grønne. Men stillingerne er slået op, så man er 
fortrøstningsfuld.
Marianne uddelte nogle fantastiske forslagshæfter i print, og 
forklarede forslagene grundigt.
God dialog om skønne muligheder.
Overfor Hestens Bakke 7-9 skal Marianne overveje, om 
belægningsstykket ud til ringvejen bør indsnævres, så man kan 
etablere 2 parkeringspladser mere, når den P-plads skal 
renoveres.
Det samme gælder for alle lignende små pladser.

Hestens Bakke 1-36 (skiltet) Forårsløg til venstre – set ude fra 
vejen – måske frøblanding der kan gro i græs – til højre.

Rigtigt mange gode forslag og ideer blev drøftet under vejs i 
fremvisningen af Mariannes bud på flotte løsninger.

Vi beslutter, at Marianne laver en plan med tidsplan for 
første etape af et flottere og mere indbydende Vapnagaard – 
set fra ringvejen, som præsenteres på næste møde. Planen 
skal starte på det grimmeste sted.
En del ting kan først plantes til efteråret.
Det aftales, at når der er en plan klar, så laves der en artikel 
om den i næste Vap-Nyt.

3) Beplantning af den grønne kile Marianne forelægger forslag, som indbefatter Habitats 
rådgivning for området på de store bakker. Det skal være vildt 
med vilje. Og der bliver lidt spredte træer. Marianne P.O 
oplyser hvor børnene kælker. .
Vi anbefaler lav vækst af bl.a. tryghedshensyn. Marianne P.O. 
og Marianne B.  går sammen der op, så Marianne B. får stedet 
tegnet ind i kortet.
Narcisser på skrænterne mod Sporegangen.
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Børnedemokratiet skal være medbestemmende på, hvad man 
gør omkring den store legeplads.

Flot forslag til beplantning omkring søen.

Grethe spørger, om man til bekæmpelse af lupinerne kan få 
nogen dagliljer. Det findes at være en god ide.

Området ved svævebanen: Børnedemokratiet inddrages.

Trelleborg området: Skal være vildt og naturligt.

Vi foreslår, at de grønne medarbejdere eller et firma graver 
brændenælderne op, så de ikke kommer igen. Det bør 
overvejes hvorvidt det er bedst og billigt, at brændenælder 
skal slås 3-4 x årligt, eller fjernes i et hug i en omgang.
Der er mange brændenælder i Trelleborg, men også andre 
steder. Disse skal fjernes af hensyn til børnene. Der leger 
mange børn, når det er godt vejr.

Ved Trelleborghaven : Imellem denne og ringvejen foreslås 
frugttræer.
Området skal gentænkes, da der SKAL være et sted, hvor 
entreprenører kan have oplagsplads ved større 
vedligeholdelsesopgaver / renoveringsopgaver og lignende.
Bestyrelsen skal tage beslutningen.
Området skal stå pænt, når det ikke bruges.

Som ide spørger Pia om flytbare plantekasser. Der skal kunne 
vandes mm. Flere mener det er en dårlig ide med plantekasser 
p.g.a. vanding mm.

Også har udarbejdes en plan.

4) Blomster og muld på 
brandvejene

Vi er blevet lovet, at der skulle komme muld og 
sommerblomster på brandvejene. På nogen brandveje er der 
ikke muld, og der gror stort set heller ikke græs. I blok 41 får 
man grusets støv i munden, hvis det blæser lidt, når man er på 
terrassen.

5) Broen og beboerbeslutningen Beboerbeslutningen omkring at der skal lægges net på broen, 
så den er skridsikker.  Dette er ikke sket. Men det er vedtaget 
af beboerne, at den skal skridsikres.
Anje har fået billeder fra en anden bro af samme slags træ, 
disse sendes til Marianne, så der kan blive gjort noget ved 
problemet.

6) Det ene springvand – søen som 
helhed

Det ene springvand springer ikke så meget som det andet.
Det virker som om iltningsslangerne ikke rigtigt er i funktion.

Vapnagaards Fællesbestyrelse Vapnagaard ServiceCenter
Formand Christina Job Hovmarken 7

3000 Helsingør



3

Marianne undersøger, om der skal gøres noget.
Der ligger en dykpumpe, som skal blive liggende.

7) Beplantning af kasserne på 
gårdspladsen

Marianne finder ud af, hvad man kan gøre ,så det ser pænt ud 
hele året.

8) Eventuelt På græsset foran gården er der en trekant, hvor der blev lavet 
et projekt. Et selvsået træ med beskyttelsesrækværk.
Marianne oplyser det er et egetræ. Det er en 
foryngelsesproces af træer.
Marianne P. oplyser at børnene kælker hen over dem, hvilket 
ødelægger dem. Vi kan konstatere, at det ene egetræ ikke er 
skadet, og gror flot.
Fremadrettet skriver man til Marianne P. om sådanne forhold.
Marianne B. får flyttet træet. Vi andre skriver også til 
Marianne B, hvis vi møder noget på vores vej, som vi mener 
Marianne skal kigge på.

Skærver i blokbede: Fejemaskinen skal passe på.

9) Næste møde 15. maj  2024 kl. 12.30 – 14.30

Referent
Anje Holmstad.
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